



English Version

Policy Name:	Water Management Education and Awareness Policy
--------------	--

▪ **Policy Information:**

Code:	PS_28_SDG06_3
Issue date:	2018
Revision, Date:	V05, 2025
Evaluation Frequency:	Yearly
Level of Confidentiality:	Public
Pages:	2
Policy Approved Date:	22 Feb 2018
Decision of the Deans Council:	24 July 2018/2019

▪ **Responsibilities and implementation:**

Follow-up, review and development:	Strategies and Policies Committee, Sustainability and Ranking Office
Accreditation:	Human Resources and Institutional Development Unit
Application (scope):	Deanships, academic colleges, scientific and administrative centers, administrative units and departments.

▪ **Policy Statement:**

The University is committed to providing comprehensive educational and awareness programs on water management to promote environmental awareness and reduce water consumption within the university and local community. This policy aims to instill a culture of water conservation and encourage sustainable water management practices to achieve environmental sustainability.

▪ **Policy objectives (desired outcomes):**

1.	Raise awareness of the importance of sustainable water management among students, faculty, and staff.
2.	Encourage sustainable use of water resources and reduce unnecessary consumption.
3.	Build community partnerships to promote sustainable behaviors in water consumption.

▪ **Related procedures:**

1.	Community Water Management Education Procedure
2.	Water Usage Awareness Campaign Procedure

▪ **Key Performance Indicators (KPIs):**

1.	Number of Water Management Education Programs
2.	Number of Water Usage Awareness Campaigns

▪ **Recommendations of the last review:**

1.	Conduct regular awareness campaigns to promote water sustainability concepts within the university community.
2.	Offer workshops and training sessions aimed at increasing students' environmental awareness regarding water resource management.
3.	Collaborate with local entities to develop joint programs on water conservation and water quality improvement.

النسخة العربية

اسم السياسة	سياسة التعليم والتوعية حول إدارة المياه
-------------	---

المعلومات العامة:

الرمز:	PS_28_SDG06_3
تاريخ الإصدار:	2018
رقم المراجعة، وتاريخها:	V05, 2025
التقييم الدوري:	سنوياً
مستوى السرية:	عام
عدد الصفحات:	2
تاريخ اعتماد السياسة:	22 Feb 2018
قرار مجلس العمداء:	24 July 2018/2019

المسؤوليات والتطبيق:

المتابعة والمراجعة والتطوير:	لجنة الاستراتيجيات والسياسات، ومكتب الاستدامة والتصنيفات
الاعتماد:	وحدة الموارد البشرية والتطوير المؤسسي
التطبيق (النطاق):	العمادات، والكليات الأكاديمية، والمراكز العلمية والإدارية، والوحدات والدوائر الإدارية.

نص السياسة:

تلتزم الجامعة بتقديم برامج تعليمية وتوعوية شاملة حول إدارة المياه بهدف تعزيز الوعي البيئي وترشيد استهلاك المياه في المجتمع الجامعي والمحلي. وتهدف هذه السياسة إلى نشر ثقافة المحافظة على الموارد المائية وتشجيع الممارسات المستدامة لإدارة المياه لتحقيق الاستدامة البيئية.

أهداف السياسة (النتائج المرجوة):

1.	تعزيز الوعي بأهمية إدارة المياه المستدامة بين الطلبة وأعضاء الهيئة التدريسية والموظفين.
2.	تشجيع استخدام الموارد المائية بشكل مستدام وتقليل الاستهلاك غير الضروري.
3.	بناء شراكات مجتمعية لتعزيز السلوكيات المستدامة في استهلاك المياه.

الإجراءات المرتبطة:

1.	إجراء تقديم فرص تعليمية للمجتمع المحلي
2.	إجراء نشر الوعي بأهمية ترشيد استخدام المياه

مؤشرات الأداء:

1.	عدد البرامج التعليمية حول إدارة المياه
2.	عدد حملات التوعية حول ترشيد استخدام المياه

توصيات آخر مراجعة:

1.	تنفيذ حملات توعية دورية لتعزيز مفهوم الاستدامة في استهلاك المياه بين المجتمع الجامعي.
2.	تقديم ورش عمل ودورات تدريبية تهدف إلى زيادة الوعي البيئي لدى الطلاب حول إدارة الموارد المائية.
3.	التعاون مع جهات محلية لتطوير برامج مشتركة حول ترشيد استهلاك المياه وتحسين جودة المياه.